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Zápis z jednání Výboru pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje 
Vysočina č. 2/2010 konaného dne 25. února 2010 

 

Přítomni: 

1. Hromádková Dagmar (předsedkyně) 6. Kučera Jiří    

2. Kovanda Bohumil  7. Brož Ladislav    

3. Máca Stanislav  8. Karas Jan    

4. Fischerová Jana (místopředsedkyně)  9. Pech Miroslav (tajemník) 

5. Křivánek Roman  

 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Hájek Otto  3. Herzán Martin  

2. Chroust Zdeněk  

 

Hosté: 

1. Ubr Kamil (OŠMS)  

 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Diskuse o spolupráci kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání ve vybraných 
oborech; 

5. Informace o návrhu opatření ke zvýšení efektivity v síti škol a školských zařízení kraje 
Vysočina; 

6. Diskuse o nastavení kritérií pro hodnocení práce ředitelů škol; 

7. Informace o schválených grantových programech z Fondu Vysočina na rok 2010 z oblasti 
školství, mládeže a sportu; 

8. Diskuse a různé; 

9. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání 

Dagmar Hromádková, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“), přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle 
počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný. K zápisu z minulého jednání 
nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 

2. Schválení programu   
Předsedkyně přednesla návrh programu. Takto navržený program byl 7 hlasy schválen. 
 

3. Informace o materiálech projednávaných v rad ě kraje za období únor 2010 
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Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), které 
proběhly od posledního zasedání VVVZ: 
 
RK č. 5/2010 

• Návrh na jmenování členů konkursní komise pro konkursní řízení na funkci ředitele 
(ředitelky) Vyšší odborné školy a Střední odborné školy zemědělsko - technické Bystřice 
nad Pernštejnem  

• Společný projekt regionů Vysočina a Champagne-Ardenne 
 
RK č. 6/2010 

• Zapojení kraje do mezinárodního projektu na podporu rozvoje podnikatelských dovedností 
ve středních školách  

• Návrh na jmenování komise pro posouzení žádostí a schvalování dotací na pořizování a 
opravy učebních pomůcek základních uměleckých škol v roce 2010 

 
 
Usnesení 06/02/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace z rady kraje přednesené Miroslavem Pechem. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Během jednání se dostavila členka výboru Jana Fischerová. 
 

4. Diskuse o spolupráci kraje Vyso čina a firem v regionu na zajišt ění vzdělávání ve 
vybraných oborech  

Kamil Ubr informoval členy výboru o dnešním zasedání personalistů ve Žďáře nad Sázavou. Firmy 
považují v současné době za jednu z priorit motivovat základní školy a rodiče pro výběr škol 
s technickým zaměřením. Máme informace, že některé firmy nejsou zcela spokojeny s průběhem 
praxí probíhající ve firmách. U studijních oborů typu M je například praxe příliš krátká a za tu dobu 
je obtížné se  studentovi plně věnovat. Firmy upřednostňují delší a souvislé praxe. Při delších 
praxích má smysl se praktikantům více a systematicky věnovat a je také možné lépe je poznat 
z hlediska případné budoucí spolupráce. Stanislav Máca doplnil, že firmy tlačí školy, aby praxe 
probíhaly také o prázdninách, což je velmi složité. Miroslav Pech dodal, že na některé příští 
zasedání výboru bude pozván vedoucí personálního oddělení z některé firmy na Vysočině za 
účelem sdělení představ fungování praxí našich studentů ve firmách.  Miroslav Pech upozornil i na 
nedostatečné vybavení pomůcek v našich školách. Informoval členy výboru o fungování praxí 
v cizích zemích a vybavenosti škol. Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál „Spolupráce kraje 
a firem při vzdělávání – možná témata spolupráce“ a členové mohli navrhovat úpravu témat. 
Roman Křivánek vznesl dotaz, co je IQ Industry. Kamil Ubr odpověděl, že se jedná o projekt s 
vyšší mírou spoluzodpovědnosti firem a průmyslových svazů, modernizovat a stabilizovat odborné 
školství a podpořit technické vzdělávání a jeho učitele. V rámci projektu budou realizovány 
odborné stáže pro učitele odborného výcviku přímo ve vybraných firmách. 
 
 
Usnesení 07/02/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
ukládá  
tajemníkovi výboru oslovit personální ředitele firem s žádostí o ú čast na n ěkterém ze 
zasedání výboru. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

5. Informace o návrhu opat ření ke zvýšení efektivity v síti škol a školských z ařízení 
kraje Vyso čina 
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Kamil Ubr informoval členy výboru, že jednání s radními je na začátku. Zvažují se možnosti 
vhodného organizačního uspořádání středoškolského systému pro zajištění kvality a efektivity. 
Průběžně budou členové výboru informováni. K tomuto bodu byl členům výboru rozdán 
podkladový materiál. Miroslav Pech dodal, že se jedná o problém dlouhodobějšího charakteru. 
Z jednání bude vyhotoven výstup, který bude předložen zastupitelstvu kraje ke schválení. Bude 
nezbytná organizace uspořádání škol z důvodu efektivnějšího využití finančních prostředků, budov 
a lidských zdrojů. Jedná se o materiál koncepční s výhledem do roku 2020. Jan Karas doplnil, že 
je nutné, aby školy měly nastavené hranice při výběru žáků. Stanislav Máca dodal, že velký přínos 
budou státní maturity.  
 
Usnesení 08/02/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí   
prvotní informaci o návrhu opat ření ke zvýšení efektivity v síti škol a školských z ařízení 
kraje Vyso čina.  
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

6. Diskuse o nastavení kritérií pro hodnocení práce  ředitel ů škol 
Členům výboru byl v časovém předstihu rozeslán podkladový materiál „Pravidla Rady kraje 
Vysočina pro periodické hodnocení  výkonu funkce ředitelů škol a školských zařízení zřizovaných 
krajem Vysočina. Jan Karas vznesl dotaz, jak je možné, že na základě pohovoru ředitele školy 
s komisí může být ředitel odvolán. Miroslav Pech upřesnil, že školským zákonem je definováno, jak 
může být ředitel školy odvolán. Komise je zřízena proto, aby konstatovala, zda ředitel svoji funkci 
zastává dobře či ne. Komise provede pohovor a následné vyhodnocení. Pokud uzná, že ředitel 
školy neodvádí svoji práci tak, jak by měl, následují kroky popsané v Pravidlech pro periodické 
hodnocení ředitelů škol a školských zařízení . Jan Karas dále dodal, že dotazník, který bude muset 
ředitel vyplnit, není moc efektivní, neboť veškeré informace v něm uvedené, má již zřizovatel 
dávno k dispozici. Miroslav Pech odpověděl, že při vyplňování dotazníku by se měl každý ředitel 
zamyslet nad tím, s jakým majetkem hospodaří a jakou nese tudíž za něj odpovědnost a že je jeho 
povinnost s tímto majetkem nakládat efektivně. Ředitelé budou před komisí prezentovat svoji vizi o 
budoucnosti školy. Zřizovatel má své představy o fungování školy a ředitelé škol by je měli 
realizovat. V jiných krajích tento systém bez jakýkoliv problémů funguje. Jan Karas vznesl dotaz, 
kolik škol a školských zařízení zřizuje kraj Vysočina. Miroslav Pech odpověděl, že cca 85.    
 
Z jednání odešli členové výboru Bohumil Kovanda a Ladislav Brož.   
 
Usnesení 09/02/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
pravidla Rady kraje Vyso čina pro periodické hodnocení výkonu funkce ředitel ů škol a 
školských za řízení zřizovaných krajem Vyso čina.  
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

7. Informace o schválených grantových programech z Fondu Vyso čina na rok 2010 
z oblasti školství, mládeže a sportu 

Členům výboru byl v časovém předstihu rozeslán podkladový materiál s informacemi o 
schválených GP z FV na rok 2010 z oblasti školství, mládeže a sportu. Členové výboru k tomuto 
materiálu nevznesli žádné připomínky. 
 
Usnesení 10/02/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace o schválených grantových programech z Fon du Vyso čina na rok 2010 z oblasti 
školství, mládeže a sportu. 
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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8. Diskuze a r ůzné 
Členové v podkladových materiálech obdrželi otevřenou výzvu ministryni školství, mládeže a 
tělovýchovy.  
Členové výboru navrhli tyto úpravy:  
1) Stará verze: Z tohoto důvodu Vás, paní ministryně, vyzýváme k neprodlenému zahájení kroků 
vedoucích ke standardizaci výstupu ze základních škol.   
Nová verze: Z tohoto důvodu Vás, paní ministryně, žádáme k neprodlenému zahájení kroků 
vedoucích ke standardizaci výstupu ze základních škol.   
2) Stará verze: Na vědomí: Kraje , Předseda vlády, Poslanecká sněmovna, Senát. 
Nová verze: Na vědomí: Asociace kraj ů, Předseda vlády, Poslanecká sněmovna, Senát. 
Dále bylo členy jednotně navrženo, aby inzerce této výzvy proběhla v Učitelských novinách a 
informace byla projednána na Radě kraje Vysočina.  
 
Z jednání odešel člen výboru Jan Karas.  
 
Úkol: P ředsedkyn ě výboru bude na nejbližším zasedání Zastupitelstva kraje Vyso čina 
informovat zastupitele o výzv ě paní ministryni.  
 
Termín zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina č. 
1/2010 byl stanoven na čtvrtek 25. b řezna 2010 a bude spole čné s Radou pro rozvoj lidských 
zdroj ů kraje Vyso čina. Od 14:00 prob ěhne spole čné zasedání VVVZ a RRLZ a od 14:30 
zasedání VVVZ. 
 

9. Závěr 
Dagmar Hromádková, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. 
 
 
Dagmar Hromádková, v. r. 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 3. března 2010. 
 


